
Protokół Nr IV/14 

obrad Rady Miejskiej Góry 

w dniu 23 grudnia 2014 roku 

 

Sesja odbyła się w sali narad Starostwa Powiatowego w Górze w godz. 1000 do 1135. 

Rada obradowała w obecności 20 radnych. 

- Radna nieobecna – Katarzyna Jabłońska 

 

 

Ad.1. Otwarcie. 

 

Obrady rozpoczęto odegraniem hejnału miasta Góra. 

Otwarcia sesji dokonał i obradom przewodniczył p. Jerzy Kubicki Przewodniczący Rady 

Miejskiej Góry, który na wstępie powitał radnych i zaproszonych gości oraz stwierdził 

prawomocność obrad. Porządek obrad przedstawiał się następująco (oprócz pkt. 1 już 

zrealizowanego): 

 

1) 

2) 

3) 

4) 

5) 

6) 

7) 

8) 

 

9) 

 

10) 

 

11) 

12) 

13) 

14) 

15) 

Otwarcie. 

Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej Góry. 

Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2014. 

Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra.  

Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2015. 

Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

Uchwała w sprawie Programu współpracy Gminy Góra z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015.  

Uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Narkomanii dla Miasta i Gminy Góra na rok 2015. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania dotacji do budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Góra, ze środków budżetu gminy. 

Uchwała w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2015. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Wolne głosy i wnioski. 

Zakończenie obrad. 

 

Następnie głos zabrał radny Henryk Drozdowski. Stwierdził, że w świetlicy wiejskiej w 

Czernienie odbyło się spotkanie z seniorami i ludźmi samotnymi. W spotkaniu miała 

uczestniczyć Pani Burmistrz, jednak ważne sprawy rodzinne uniemożliwiły udział w tym 

spotkaniu W związku z powyższym w imieniu Rady Sołeckiej oraz sołtysa przekazał Pani 

Burmistrz najserdeczniejsze życzenia od uczestników tego spotkania. 

 

 

 

Ad.2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej Góry. 

 

Rada w głosowaniu 20 głosami za przyjęła protokół z II sesji Rady Miejskiej Góry.  
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Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalność w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Pani Irena Krzyszkiewicz Burmistrz Góry. Na wstępie 

stwierdziła, że w okresie objętym sprawozdaniem wydała 5 zarządzeń. Zarządzenia dotyczyły 

powołania gminnej komisji urbanistyczno – architektonicznej, zmiany plan dochodów i 

wydatków wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych Gminy Góra 

prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, 

zmiany plan dochodów i wydatków budżetu Gminy Góra na roki 2014 oraz powołania 

komisji przetargowej, określenia organizacji pracy oraz zakresu obowiązków jej członków. 

Ponadto wyrażono zgodę na udzielenie zamówienia publicznego w formie przetargu. 

Rozstrzygnięto postępowanie na pełnienie nadzoru inwestorskiego dla zadania p.n. 

Rozbudowa świetlicy wiejskiej w Czerninie Dolnej wraz z zagospodarowaniem terenu. 

Najniższa oferta opiewała na kwotę 8.000 zł , najwyższa 14.637,00 zł. Najkorzystniejszą 

ofertę złożyła firma ANTECH z Brzegu Dolnego. Umowa podpisana została w dniu  

20 listopada br. Prace trwają i muszą być zakończone do 14 lutego 2015 r. Jest to termin 

realny, ale wszystko zależy od warunków pogodowych. Dodała, że ta inwestycja w wysokości 

ponad 108.000 zł jest dofinansowana ze środków Unii Europejskiej. Również ogłosili 

przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów z terenu Gminy Góra. Do przetargu 

wpłynęła tylko jedna oferta, zgłoszona przez spółkę TEKOM w Górze. Oferta opiewała na 

kwotę 3.102.752,12 zł. Przed otwarciem ofert wyczytano kwotę 3.155.670,41 zł. W dniu  

28 listopada br. została podpisana umowa ze spółką TEKOM w Górze. Tutaj wszelkie umowy 

podpisuje Zastępca Burmistrza, ponieważ wiadomo, że Gmina Góra ma 100% udziałów, 

dlatego z wszystkich procedur przetargowych burmistrz jest wyłączona. Jeśli chodzi o 

wykonanie robót budowlanych w ramach zadania pn. „Budowa chodnika łączącego ul. 

Świerkową z ul. Jodłową odbyło się drugie postępowanie, ponieważ do pierwszego przetargu 

nikt nie złożył oferty. Do drugiego przetargu wpłynęło 8 ofert. Najniższa cena opiewała na 

kwotę 13.522,62 zł, najwyższa opiewała na kwotę 32.631 zł. Umowa została podpisana z 

firmą Przedsiębiorstwo Drogowo – Transportowe DROGTRANZ w Górze, które złożyła 

najkorzystniejszą ofertę. Kolejne postępowanie dotyczyło pełnienia nadzoru inwestorskiego 

dla zadania „Dostosowanie pomieszczeń higieniczno – sanitarnych dla uczniów 

niepełnosprawnych w Gimnazjum Nr 1 w Górze”. Najniższa oferta opiewała na kwotę 4.000 

zł i złożona została przez firmę ANTECH z Brzegu Dolnego. Umowa podpisana została 21 

listopada br. Następne postępowanie dotyczyło przebudowy basenu odkrytego w Górze. 

Pierwszy etap miały to być roboty zabezpieczające na budynku socjalnym, a drugi etap to 

ogłoszenie przetargu na dokończenie budowy basenu odkrytego. Na roboty zabezpieczające 

wpłynęła jedna oferta z ceną 59.889,67 zł złożona przez pana Wojciecha Tarońta z Czerniny 

Dolnej, jednakże wykonawca uchylił się od zawarcia umowy. Natomiast równolegle 

rozstrzygnięto przetarg na inspektora nadzoru tej inwestycji zabezpieczającej prace i w 

związku z tym musieli zmienić specyfikację ogłaszając przetarg na budowę basenu odkrytego 

i wpisano, że firma, która wygra przetarg będzie musiała mieć za zadanie zabezpieczenie 

budynku socjalnego. W związku z tym ofertę na inspektora nadzoru złożył Pan Wiesław Pluta 

za kwotę 1.200 zł i umowa zostanie podpisana z chwila podpisania umowy z wykonawcą. 

Jeśli chodzi o wykonanie robót budowlanych na basenie odkrytym do przetargu wpłynęły  

4 oferty. Najniższa oferta opiewała na kwotę 3.796.759,95 zł, najwyższa wynosiła 

5.379.747,45 zł. Poinformowała, że zaktualizowany został kosztorys na te prace, które mają 

być dokończone. Według zaktualizowanego kosztorysu na dokończenie prac potrzebne są 

środki w wysokości 4.055.000 zł. Jeśli chodzi o to zadanie zaproponuje zmianę w budżecie na 

rok 2015 i będzie prosić radnych o przesunięcie środków finansowych celem podpisania 

umowy. Jeśli radni przychylą się do tej propozycji jutro podpisana zostanie umowa z 

wykonawcą na rozbudowę basenu. Jak już mówiła na Komisji Budżetu i Finansów 
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zróżnicowali przetarg, bo dali 80% cena, 20% to były inne kryteria. Termin zakończenia 

inwestycji zaplanowany jest na 15 czerwca 2015 r. Do tego należy jeszcze doliczyć 21 dni na 

uzyskanie pozwolenia na użytkowanie. Dodała, że potrącili sobie z faktury kwotę ponad 

584.000 zł jako odsetki karne za zerwanie umowy za nie zrealizowanie tej inwestycji. 

Przypomniała również, że na realizację tej inwestycji gmina otrzymała dofinansowanie w 

wysokości 1.200.000 zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki oraz 330.000 zł z PFRON. Jeśli 

chodzi o sytuację finansową gminy, sytuację mają bezpieczną, bo jak już mówiła z 2013 r. 

pozostało wolnych środków ponad 3.800.000 zł. Do rozdysponowania pozostało 1.900.000 zł, 

natomiast wolne środki będą wprowadzać w 2015 r. w miesiącu kwietniu, kiedy będzie 

wykonane sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 r. Jeśli chodzi o pozostałe 

postępowania to wyłoniono firmę na bankową obsługę budżetu  Gminy Góra, jednostek  

organizacyjnych oraz Biblioteki Miejskiej w latach 2015-2018. Oferta z najniższą ceną, która 

byłą złożona przez PKO BP S.A. wynosiła zero złotych, najwyższa opiewała na kwotę 62640 

zł. To oznacza, że przez 4 lata obsługę bankową gminy będzie prowadzić PKO BP i prowizja 

z tego tytułu wyniesie zero złotych. Umowa została podpisana 18 grudnia br. Kolejne 

postępowanie dotyczyło świadczenia usług pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym 

na rzecz Gminy Góra w 2015 roku. Do przetargu wpłynęły trzy oferty, cena najniższa 

46 165,45 zł, cena najwyższa 72.892,65 zł. Obecnie trwa badanie ofert. Trwa również badanie 

ofert na opracowanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej dla zadania inwestycyjnego 

p.n. ,,Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Borszyn Wielki i Borszyn Mały”. Przypomniała, że 

ścieki będą skierowane do zlewni Bojanowo zgodnie z podpisanym porozumieniem. Termin 

składania ofert wyznaczono na 7 stycznia 2015 r. Jeśli chodzi o umorzenia to dokonała 

umorzeń dla 11 osób na kwotę 3342,58 zł. Również odroczyła bądź rozłożyła na raty 

zobowiązania podatkowe dla 1 osoby na kwotę 552,87 zł oraz umorzyła zaległość za odpady 

komunalne dla 1 osoby na kwotę 216,00 zł ze względu na bardzo trudną sytuację i chorobę. 

Jeśli chodzi o sprzedaż nieruchomości to w tym okresie sprzedano jeden lokal mieszkalny za 

kwotę 4.463,700zł. Jeśli chodzi o działalność Straży Miejskiej to w okresie międzysesyjnym 

wydała 21 pouczeń, nałożyła 19 mandatów na kwotę 2.700 zł. Dodatkowo strażnicy podjęli 9 

interwencji publicznych. Jeśli chodzi o parkometry to od stycznia 2014 do chwili obecnej, 

dochody wyniosły 146.610,80 zł., wezwania do zapłaty opiewają na kwotę 6606 zł. Ogólna 

kwota uzyskana z mandatów i parkometrów wynosi 291.852 zł. Przypomniała, że te środki 

finansowe muszą z powrotem wrócić na szeroko rozumiane bezpieczeństwo. Ponadto w tym, 

okresie w dniu 3 grudnia br. wraz z Panem Skarbnikiem podpisała w Urzędzie 

Marszałkowskim aneksy do umowy na oznakowanie tras turystyczno – rekreacyjnych na 

obszarze leśnym w Górze. Również 9 grudnia br. uczestniczyła w otwarciu nowego zakładu 

pracy przy ul. Witosa. W dniu 11 grudnia br. odbyła się X edycja ogólnopolskiego turnieju 

mini piłki siatkowej chłopców. Podziękowała Panu Stanisławowi Borawskiemu oraz Pani 

Dyrektor Bożenie Domańskiej za wspaniałe przygotowanie turnieju. W tym samym dniu 

odbyła się XV Wystawa Rękodzielnictwa i Twórczości Ludowej Ziemi Górowskiej w  

Jemielnie.  W dniu 13 grudnia br. odbyło się składanie wiązanek kwiatów pod Pomnikiem 

Wolności w związku z 33 rocznicą wprowadzenia stanu wojennego w Polsce. Dnia  

15 grudnia br. spotkała się z rodziną Pana Antoniego Czerwińskiego z okazji jego setnych 

urodzin. Dnia 19 grudnia br. spotkała się z dyrektorem firmy REGIOPLAN s prawie umowy 

na opracowanie zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 

Zasygnalizowała, że te zmiany, które planują dotyczące obszaru miasta Góra będą 

wprowadzone w 2015 r. i nie ma takiej sytuacji, że np. działkowicze mają swoje działki, a 

gmina szybko, tylnymi drzwiami wprowadzi zmiany na działki budowlane, bo to jest na 

obrzeżach miasta, żeby się rozbudowywać. Nie ma takiej opcji. Będą przedstawiać swoje 

wnioski do zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego na dotychczasowe 

dzierżawione działki rolne, gdzie albo dzierżawa się skończyła i nie przedłużają tej umowy, 
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ale również te, które są zgodne ze studium uwarunkowań. Poprosiła, aby ze spokojem 

podchodzić do tego tematu, ponieważ gdy wyłonią komisję urbanistyczną wtedy komisja 

ogłosi, że mieszkańcy mają 21 dni na składanie wniosków o zmianę w planie 

zagospodarowania przestrzennego, ale jak już powiedziała ta zmiana musi być zgodna ze 

studium uwarunkowań. Ponadto w dniu wczorajszym spotkała się z Prezesem Zarządu PHU 

LUBIN PEX Sp z o.o. Panem Ryszardem Plichtą w sprawie pozyskania inwestora na terenie 

Gminy Góra. Poinformowała również, że 22 grudnia br. wpłyneło postanowienie z 

Prokuratury Rejonowej w Głogowie o wszczęciu śledztwa. „Działając na podstawie art. 309, 

pkt. 4 i art. 325b, pkt. 1 prokuratura postanowiła wszcząć śledztwo z zawiadomienia 

Burmistrza Góry w sprawie podejmowania w Górze przez Spółkę BM KOBYLIN Sp. z. o.o. 

z siedzibą ul. 1 maja w Zdunach działań wykraczających poza zakres jej działalności 

gospodarczej dotyczącej składowania i dystrybucji węgla, działalności gospodarczej poza 

zakresem, wbrew zakresowi związanej ze składowaniem i sprzedażą węgla co miało 

doprowadzić w okresie od stycznia 2014 r. do powstania zagrożenia dla życia i zdrowia 

człowieka lub spowodować istotne obniżenie jakości powietrza, wody, powierzchni ziemi lub 

zniszczenia w środowisku roślinnym lub zwierzęcym w znacznych rozmiarach, tj. o 

przestępstwo z art. 182 § 3 Kodeksu Karnego”. Dodała, że Wydział Ochrony Środowiska i 

Straż Miejska codziennie monitoruje ten teren.  

 

 

 

Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2014. 

 

Burmistrz – zgłosiła poprawkę do projektu uchwały. Poprawka dotyczyła przeniesienia 

środków finansowych na wypłatę diet dla radnych oraz sołtysów oraz na energię elektryczna 

oświetlenia ulicznego na terenie miasta i gminy Góra. Ponadto zwiększa się budżet po stronie 

wydatków w kwocie 20.000 zł jako dotacja dla Domu Kultury w Górze z na działalność 

bieżącą jednostki 

Jerzy Maćkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że komisja 

w głosowaniu jednomyślnie, 7 głosami za pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Rada w głosowaniu 20 głosami za poprawkę przyjęła. 

Wobec nie zgłoszenia innych uwag Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i podał pod 

głosowanie projekt uchwały wraz z naniesioną poprawką.  

Uchwałę Nr IV/14/14 zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2014 Rada podjęła 

w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

 

 

Ad.5. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 
   

Jerzy Maćkowski– przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że komisja 

7 głosami za pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Rada w głosowaniu 20 głosami za poprawkę przyjęła. 

Wobec nie zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i podał pod głosowanie 

projekt uchwały wraz z naniesioną poprawką.  

Uchwałę Nr IV/15/14 zmieniającą wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra Rada podjęła 

w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 
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Ad.6. Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2015. 
   

Burmistrz – zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 

2015 (autoporawka w załączeniu do protokołu). Dodała, że w kwietniu będą wprowadzać 

wolne środki w wysokości 1.074.000 zł i jeśli będzie ta kwota 100.00 zł to nie będą na  

deficyt zaciągać kredytu. Natomiast mieli problem w 2014 r. W grudniu 2013 r. zaplanowali 

w budżecie na rok 2014 nadwyżkę budżetową w kwocie ponad 700.000 zł. W związku z tym 

mieli trudności z pozyskaniem chociażby z WFOŚiGW dotacji czy tez pożyczki chociażby na 

oświetlenie. Dlatego podpisując umowę na pożyczkę na lampy solarowe złożyli deklarację, że 

zostanie spłacona w ciągu 5 dni, bo musiało to się zamknąć rokiem budżetowym. W związku 

z tym, że w przyszłym roku będą realizować potężną inwestycję, budowa oczyszczalni 

ścieków i sieci kanalizacji Czernina Dolna nie uzyskają dofinansowania z WFOŚiGW, jeśli 

nie wykażą deficytu.  

Przewodniczący Rady – poinformował, że odbyło się wspólne posiedzenie komisji w 

sprawie zaopiniowania projektu uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 2015. Wszystkie 

komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów.  

Jerzy Maćkowski – przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że komisja 

7 głosami za pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr V/270/2014 Składu Orzekającego RIO 

we Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Góry projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Góra na rok 2015 wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. 

(Uchwała w załączeniu). 

Odczytał również Uchwałę Nr V/272/2014 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 

11 grudnia 2014 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 2015.  

Następnie Przewodniczący Rady podał pod głosowanie autopoprawkę zgłoszoną przez 

Burmistrza Góry. 

Rada w głosowaniu 20 głosami za autopoprawkę przyjęła. 

Wobec nie zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i podał pod głosowanie 

projekt uchwały wraz z naniesioną autoporawką.  

Uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2015 Nr IV/16/14 Rada podjęła w głosowaniu 

jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

Burmistrz – przybliżyła, jakie zamierzenia będą realizowane w 2015 r. Jeśli chodzi o 

przebudowę dróg to w budżecie zawarli uzbrojenie terenu w rejonie ul. Lipowej. To zadanie 

będzie podzielone na etapy. Pierwszy etap rozpocznie się w 2015 r. i na ten cel przeznaczono 

kwotę 1.000.000 zł. Również będzie realizowana ul. Madalińskiego, ul. Jarzębinowa, ul. 

Bukowa, II etap ul. Wrocławska – Cicha, droga w Osetnie Małym, droga w Starej Górze, ul. 

Sportowa wraz z chodnikiem, ul Armii Polskiej, Czernina nowa nawierzchnia rynek – 

dokumentacja, Pl. Chrobrego nowa nawierzchnia w zależności od naboru środków z Unii 

Europejskiej, oraz wykonanie dokumentacji na wykonanie drogi łączącej O.K Wielkiego z 

Osiedlem Mieszka I.  Jeśli chodzi o parkingi czy utwardzanie placów to będą kończyć parking 

przy Al. Jagiellonów oraz plac przy ul. Głogowskiej dawny postój TAXI. Ponadto 

realizowana będzie budowa oczyszczalni ścieków wraz z siecią kanalizacyjną w aglomeracji 

Czernina Dolna, Borszyn Mały i Borszyn Wielki oraz nadal będzie obowiązywało 

dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni ścieków. W budżecie na ten cel 

zabezpieczono kwotę 300.000 zł. W budżecie zaplanowano również środki na budowę 

świetlicy w Wierzowicach Małych, na remont świetlicy w Wierzowicach Wielkich i 
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Czerninie Dolnej. Ponadto zabezpieczono środki w kwocie ponad 447.000 zł na realizacje 

zadań w ramach funduszu sołeckiego. Również zabezpieczono środki w kwocie 200.000 zł na 

tzw. budżet obywatelski. Jeśli chodzi o sport, turystykę, zabytki to zaplanowano środki na 

zagospodarowanie strefy wypoczynku w Ryczeniu oraz na przebudowę basenu odkrytego. 

Zaplanowano również środki na rewitalizację Wieży Głogowskiej.  Dodała, że w trakcie roku 

będzie prosić o dokonanie zmian w budżecie, jeśli pojawi się możliwość pozyskania środków 

zewnętrznych. Taka możliwość może się pojawić, jeśli chodzi o tereny wiejskie, a 

mianowicie jest możliwość dofinansowania 85% środków z Unii Europejskiej na drogi, 

chodniki, budowę ścieżek rowerowych na obszarze wiejskim. 

  

 

 

Ad.7. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

   

 

Przewodniczący Rady – odczytał Uchwałę Nr V/273/2014 składu orzekającego RIO we 

Wrocławiu w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2015.  Następnie 

poinformował, że odbyło się wspólne posiedzenie komisji w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. Wszystkie 

komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów.  

Jerzy Maćkowski – przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że komisja 

7 głosami za pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Burmistrz – zgłosiła autoporawkę do projektu uchwały (autopoprawka w załączeniu do 

protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady podał pod głosowanie autopoprawkę zgłoszoną przez 

Burmistrza Góry. 

Rada w głosowaniu 20 głosami za autopoprawkę przyjęła. 

Wobec nie zgłoszenia innych uwag Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i podał pod 

głosowanie projekt uchwały wraz z naniesioną autopoprawką. 

Uchwałę Nr IV/17/14 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra 

Rada podjęła w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

 

 

 

 

Ad.8. Uchwała w sprawie Programu współpracy Gminy Góra z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2015. 
   

 

Uchwałę Nr IV/18/14 w sprawie w sprawie Programu współpracy Gminy Góra z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2015 Rada podjęła w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 
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Ad.9. Uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii dla Miasta i Gminy Góra na rok 2015. 

   

Uchwałę Nr IV/19/14 w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii dla Miasta i Gminy Góra na rok 2015 Rada podjęła w 

głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

Burmistrz – poinformowała, że w 2015 r. nastąpią zmiany organizacyjne, jeśli chodzi o 

Centrum Profilaktyki Alkoholowej. Nastąpi likwidacja Centrum Profilaktyki Alkoholowej i 

powstanie komórka, która będzie działała w ramach Wydziału Organizacyjnego i Spraw 

Obywatelskich i będzie się zajmować zadaniami z zakresu profilaktyki. W związku z tym 

zarządcą całego budynku będzie dyrektor OKF w Górze.  

 

 

 

Ad. 10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania dotacji do 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Góra, ze środków 

budżetu gminy. 

 

   

Jerzy Maćkowski – przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że komisja 

7 głosami za pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Uchwałę Nr IV/20/14 zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania dotacji do 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Góra, ze środków budżetu 

gminy Rada podjęła w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

Przewodniczący Rady – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych 

punktów:  

- jako pkt. 11 Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Góry, 

- jako pkt. 12 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Góry, 

- jako pkt 13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 

stałych Rady Miejskiej Góry. 

Rada w głosowaniu 20 głosami za przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

 

Ad.11. Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Góry. 

   

Uchwałę Nr IV/21/14 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej rady 

Miejskiej Góry Rada podjęła w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu 

 

Ad.12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Góry. 

   

Uchwałę Nr IV/22/14 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Góry Rada podjęła w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 
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Ad.13. Uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 

stałych Rady Miejskiej Góry. 

   

Uchwałę Nr IV/23/14 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 

stałych Rady Miejskiej Góry Rada podjęła w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

 

Ad.14. Uchwała w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2015. 

   

Uchwałę Nr IV/24/14 w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2015 Rada podjęła 

w głosowaniu jawnym 20 głosami za. 

Przedmiotowa uchwała w załączeniu. 

 

Ad.15. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Jacek Szczerba – zadał pytanie, kiedy zostaną zakończone prace na ul. Podwale. 

Burmistrz – poinformowała, że pierwsza umowa wskazywała zakończenie prac do  

15 grudnia 2015 r. W związku z tym, że nie ukończono na czas zmiany organizacji ruchu i nie 

otrzymano wszystkich dokumentów decyzyjnych Zarząd Województwa Dolnośląskiego 

rozszerzył ta umowę na 2015 r. Tą inwestycję planuje się wykonać w dwóch etapach. 

Pierwszy etap od ul. Wrocławskiej do ul. Zielonej jest już prawie na ukończeniu. Następnie 

będzie realizowany odcinek od ul. Dworcowej do ul. Zielonej. 

Wacław Grzebieluch – zadał pytanie ilu uczniów uczęszcza do klas I szkół podstawowych. 

Zadał również pytanie ile rodzin oczekuje na mieszkania.  

 

Ad.15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wobec braku odpowiedzi Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

sesji. 

 

Ad. 16. Wolne głosy i wnioski. 

 

Burmistrz – poinformowała o zmianach, jakie będą funkcjonowały w Urzędzie Miasta i 

Gminy od 1 stycznia 2015 r.  Z wydziału Planowania i Realizacji Inwestycji wydzieliła Biuro 

Zamówień Publicznych. Na kierownika biura awansowała Panią Agnieszkę Pomieszcz 

dotychczasową inspektor w Wydziale Planowania i Realizacji Inwestycji. W związku z tym, 

że została wydzielona ta komórka organizacyjna zlikwidowała stanowisko Zastępcy 

Naczelnika Wydziału Planowania i Realizacji Inwestycji. Jeśli chodzi o Wydział Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej awansowała na stanowisko naczelnika Pana Leszka Szendryka 

oraz zlikwidowała stanowisko zastępcy naczelnika tego wydziału.  

Bolesław Siekanowicz – stwierdził, że Stowarzyszenie SAMARYTANIN przy parafii. Św. 

Faustyny w Górze podpisało umowę z Bankiem Żywności we Wrocławiu na nowy program 

pomocy unijnej. Poprosił, aby przekazać tą informację mieszkańcom, że z takiej pomocy 

można skorzystać.  

Adrian Grochowiak – stwierdził, że otrzymał pismo od Wspólnoty Mieszkaniowej „Nasz 

Dom” przy ul. Kościuszki w Górze w sprawie planowanej budowy parkingu. Odczytał treść 

pisma i poprosił o odpowiedź na piśmie. 
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Kamil Kutny – stwierdził, że w roku 2014 po raz pierwszy utworzono kalendarz obchodów 

uroczystości i świąt państwowych oraz lokalnych w Gminie Góra. Są tam na pewno piękne 

uroczystości, które warto świętować, ale są tam też uroczystości, które nawiązują do 

poprzedniej epoki, do komunizmu. Taką uroczystością niewątpliwie jest najważniejsza data 

dla Góry czyli 28 stycznia, powszechnie w Górze nazywana powrotem do macierzy lub 

wyzwoleniem Góry. Potem jest kolejna piękna rocznica 1 marca, czyli Narodowy Dzień 

Żołnierzy Wyklętych, oczywiście warto ją świętować, ale już kolejna data 9 maja, czyli 

Narodowe Święto Zwycięstwa i Wolności zostało utworzone w 1945 r przez Prezydenta 

Bieruta. Demokracje zachodnie ten dzień obchodzą 8 maja, a w Górze obchodzi się 9 maja. 

Takich świąt nie powinno się obchodzić. Nawiązał również do konkursu na „Najlepszą Pracę 

Magisterską Poświęconą Ziemi Górowskiej”. Obecnie w szkolnictwie wyższym obowiązuje 

system boloński trzy plus dwa. Wie, że od paru lat do konkursu wpływają prace, które nie 

przedstawiają wartości historycznej, które odzwierciedlałyby ten konkurs. Zaproponował, aby 

do tego konkursu włączyć również prace licencjackie. Dodał, że chciałby się pochylić nad 

rocznicą 28 stycznia, czyli tzw. Powrotem Ziemi Górowskiej do Macierzy. Stwierdził, że 

mamy pond 20 lat demokracji i tego święta nie powinno się obchodzi. Śląsk nigdy 

wyzwolony nie został. Zaapelował do radnych, aby pochylili się nad uchwałą i zmienili, bo 

nie ma czegoś takiego jak wyzwolenie Góry i powrót do macierzy. Jest to typowa frazeologia 

komunistyczna powtarzana od lat. 

Tadeusz Otto – Sekretarz Miasta i Gminy stwierdził, że chciałby pogłębić informacje, bo nie 

można poprzestać na tym, co powiedział Pan Kutny, jeżeli chodzi o rocznicę powrotu ziemi 

górowskiej do macierzy. Dyskusja na temat tego święta toczy się już od kilku lat. To nie jest 

tak, że w tym momencie jedna osoba występuje i kwestionuje to święto. Trochę jest 

zdziwiony tym wystąpieniem, ponieważ Pan Kamil Kutny w roku ubiegłym otrzymał 

odpowiedź od Pani Burmistrz odnośnie tego święta i Pani Burmistrz poinformowała, że do 

takiej dyskusji dojdzie i Pan Kutny na to spotkanie zostanie zaproszony. Będzie to spotkanie 

w gronie historyków tak, aby dyskusja miała charakter merytoryczny, a nie propagandowy i 

wtedy będzie podjęta decyzja. Pani Burmistrz w tym piśmie oświadczyła wyraźnie, że w 2015 

r. przypada 70 Rocznica Powrotu Ziemi Górowskiej do Macierzy i ta uroczystość się 

odbędzie, natomiast czy odbędzie się kolejna rocznica, to pokaże dyskusja. 

 

 

 

Ad.17. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady IV sesji Rady 

Miejskiej Góry. 

Prot. R.Sz. 
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